



**CHINA Go ABROAD**  
Where China Meets the World  
中国与世界缘聚于此

## Country Investment Questionnaire

### 1. Country/region 国家/地区

Wallonia(Belgium) 比利时瓦隆州

### 2. What was the bilateral trade volume between China and your country in each of the past 5 years? Amount of foreign direct investment (FDI)?

过去 5 年中，中国和贵国的双边贸易总额是多少？进入贵国的国外直接投资总额是多少？

There is no data available on total bilateral trade volume. Foreign Direct Investment from Wallonia stands at about €9.9 billion

双边贸易总额不详，比利时瓦隆州外商投资额在 99 亿欧元左右。

### 3. What are the top 5 industries receiving FDI?

贵国吸收国外直接投资最多的 5 个行业是哪些？

Top six sectors in which Wallonia has more strengths:

比利时瓦隆州的六大优势如下：

- Aerospace 航空航天
- Agro-industry 农副食品
- Mechanical Engineering 机械工程和新材料
- Biotechnology and health 生命科学
- Transportation and Logistics 运输和物流
- Environment and sustainable development 环保和可持续发展

### 4. Are there any government programs to support foreign investors? Are there any industries in which the government encourages foreign



**CHINA Go ABROAD**  
Where China Meets the World  
中国与世界缘聚于此

**investment with policies such as subsidies or preferred registration status?**

贵国是否有鼓励外国投资的政策，比如在某些行业有针对外资的政府补贴或公司注册优待？

Introduction to “Home to Chinese Enterprises” Project in Mons  
比利时瓦隆州蒙斯地区——“中国企业之家”项目介绍

Chinese enterprises may consider to register with the “Home to Chinese Enterprises” Preparatory Office in Europe (free of rental charges in a six-month period. The rentals will be paid by Wallonia State Government).

“Home to Chinese Enterprises” project which is located in Mons, Wallonia of Belgium is quite appealing to foreign investors. This project is primarily intended to encourage and attract investments from Chinese enterprises.

中国企业可以考虑前期入驻中国企业之家筹备欧洲办公室（6个月左右免租金，租金由我们州政府提供）。

我们位于比利时瓦隆州蒙斯地区(Mons)中国企业之家项目的内容对外国投资者来说十分优惠。该项目主要是鼓励和欢迎中国企业去比利时发展。

为企业提供的主要便利有：

- 1) 企业可以获得至少 3-6 个月办公室的免租期，用于先期调研和开发欧洲市场，租金由瓦隆州政府承担，企业只需要负责日常的开销；
- 2) 瓦隆州政府雇佣了通晓中英法多门外语的中国人免费为入驻的中国企业提供服务；
- 3) 对于在瓦隆州设立研发中心的企业，如果研发成果可以在当地产业化，政府根据项目具体情况，可以给予高达 70% 的补助；
- 4) 外国投资者在比利时购买有形和无形资产，也可以在公司年度应税利润中做部分投资扣减。



**5. Are there any industries in which foreign investment is restricted or prohibited?**

贵国是否有限制或禁止外国投资的行业？

The regulations vary much from specific sectors. We do not have any data available for the moment.

具体行业应该有具体的规定，我们这里没有相关资料。

**6. What are your country's advantages over comparable regions for foreign investors, such as tax breaks?**

与相似地区比较，贵国对吸引外资有何优势，比如税额减免？

● Effective tax rate at about 20% in Belgium

比利时的有效税率在 20%左右：比利时通过虚拟利息抵扣的利税政策，在应税收入中扣除十年国债利息，从而降低了需要征税的税基，使有效税率一般控制在 17%-25%之间。

● Advance revenue ruling mechanism in Belgium

比利时拥有税收预先裁定机制：外国投资者可以预先和政府商定一个较低的未来五年需要缴纳的固定的企业税，增值税及其它税收。

● Favorable personal income tax treatment in Belgium

在个人所得税方面享有优惠：因临时项目被派驻比利时的外派人员和专家在比利时享受免税津贴（如搬家费和安置费等），并且外派人员和专家在比利时的境外出差收入也是可以免税的。

**7. Are foreign investors eligible to receive visas and/or citizenship? What are the requirements?**

外国投资者是否能获得贵国的签证和（或）居民身份？对此有何其它要求？



**CHINA Go ABROAD**  
Where China Meets the World  
中国与世界缘聚于此

Please click below hyperlink to log in the official website of Belgium Embassy in China to find all visa related information in both English and Chinese:

以下是比利时驻华大使馆官网，上有所有签证相关的中英文信息：

<http://www.diplomatie.be/beijing/default.asp?id=38&mnu=38>

- 赴比考察或商务拜访，可申请单次往返商务签证
- 需经常往返比利时，有业务往来和交流需要，可申请多次往返商务签证
- 作为雇主去比利时，在比利时注册公司后，可申请老板卡

## **8. Please provide any additional comments or suggestions for foreign investors.**

针对在贵国投资，请补充其它您觉得必要的信息和意见。

At present Wallonia is promoting “China-Belgium Technology Incubation Center” (CBTC) project.

China-Belgium Technology Center (CBTC) is a platform aiming of building “bi-directional green channels”——Green channels both for European enterprises to enter the Chinese market, and Chinese enterprises to enter European hi-tech industries.

CBTC is located in the centre of the Louvain-la-neuve Science Park with good environment and convenient life support. It covers an area of about 100,000 square meters, combined with 5 different centers, and also the luxury hotel, the retail store, restaurants, financings, training firms and organizations will be include .

Please feel free to contact us if you are interested in the project.

目前比利时瓦隆州正在推广“中国-比利时高科技孵化园区”（CBTC）项目。

中国-比利时高科技孵化园区旨在构建“双向绿色通道”——欧洲企业进入中国市场的绿色通道、中国企业进入欧洲市场特别是高技术行业的绿色通道。



**CHINA Go ABROAD**  
Where China Meets the World  
中国与世界缘聚于此

孵化园区位于比利时瓦隆州新鲁汶大学科技园内，计划今年 8 月开工，2016 年建成。该孵化园区占地 82700 平方米，办公和实验建筑 77500 平方米，包括“五大中心”：生物技术中心、光电通讯中心、绿色工程中心、物联网工程中心及孵化服务中心。

如对该项目感兴趣，可以随时和我们联系。